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Er zijn in ieder geval tot 1 juni 2021 
geen fysieke, openbare bijeenkomsten van 

de PvdA Zwartewaterland in verband 
met de COVID-19 maatregelen.

Heeft u vragen, opmerkingen of wilt u een 
praatje: bel of mail dan met de fractie- 
of bestuursleden. Voor de gegevens: 

zie achterkant van dit Vuistje

Wij wensen u veel sterkte en alle goeds 
in deze bijzondere tijd!





Voorwoord

Wie had een jaar geleden kunnen bedenken, 
dat we in maart 2021 nog altijd te maken 
zouden hebben met Corona-maatregelen. 
Nu nog strenger dan een jaar geleden.

Aan de ene kant, treedt er gewenning op. 
Het thuis werken, lange rustige avonden 
thuis, beperkte mogelijkheden om te win-
kelen.  We hebben geleerd om er mee te 
leven. Aan de andere kant wordt het steeds 
lastiger. 

De behoefte aan gezelschap, aan gezellig-
heid wordt groter. Lekker op vakantie, naar 
een mooi concert…. De vermoeidheid en 
eenzaamheid slaat toe.

En dan ook nog de dreiging van het virus 
zelf: word ik niet ziek, worden mijn dierba-
ren niet ziek? Het zijn lastige tijden. Heeft 
u zin in een praatje, behoefte aan contact, 
aarzel dan vooral niet en neem contact op 
met een bestuurslid, lid van fractie of de 
wethouder. Wij komen graag met u in ge-
sprek, doen een boodschap of wat er maar 
gewenst is. Het hoeft zeker niet over politiek 
te gaan, gewoon even lekker klagen over 
het weer is ook goed!

En dan nog de politiek. Laten we er niet om 
heen draaien. De uitslag van de landelijke 
verkiezingen is voor de PvdA buitengewoon 
teleurstellend. Niet verloren…. Nee, dat in-
derdaad niet. Maar na het dramatische verlies 
van vier jaar geleden en de geweldige inzet 
van onze kamerleden op sociaal terrein met 
mooie resultaten was een groei verwacht en 
op zijn plaats geweest. Zeker als we de re-
sultaten van de andere links/sociale partijen 
bekijken die ook bij onze Zwartewaterlandse 
PvdA onderdak vinden. Zeer teleurstellend.

Het is niet anders, we zullen het er de ko-
mende vier jaar mee moeten doen. Hopelijk 
is het mogelijk om ons geluid en dat van an-

dere linkse partijen nog zoveel mogelijk in te 
brengen bij het nieuwe regeerakkoord.

Vertaald naar de situatie in Zwartewaterland 
is de grote vraag die hierop volgt: Hoe gaan 
we er voor zorgen dat ons in Zwartewater-
land niet hetzelfde gebeurt. En daarmee be-
doel ik zetelverlies; behoudt van onze twee 
zetels, daar zouden we mee kunnen leven.

Aan de inhoud van onze voorstellen en aan 
de kwaliteit van onze inzet zal het niet lig-
gen. We zijn er voor de inwoners en onder-
nemers van onze gemeente. Zij die het no-
dig hebben, kunnen op onze steun rekenen. 
Zowel in de raad als daarbuiten, zoals via 
ons ombudsteam. 
Ook op het terrein van duurzaamheid en 
woningbouw zetten we ons ten volle in. Za-
ken die belangrijk zijn voor ons als inwoners 
van Zwartewaterland. 
En toen er vorig jaar een politieke crisis was, 
hebben wij – zonder een kant te kiezen! 
-  ons dienstbaar gemaakt voor de samen-
leving en een bestuurder geleverd. Harrie 
Rietman heeft zijn fijne leven als pensio-
nado voor twee jaar aan de kant gezet om 
als wethouder de gemeente te dienen. We 
doen er kortom alles aan.

De grote vraag is: “hoe maken we bij de in-
woners van Zwartewaterland duidelijk wat 
wij voor hun betekenen en kunnen beteke-
nen?”, en ook: “hoe komen we aan nieuwe, 
actieve leden die zich op de lijst van de PvdA 
voor de inwoners van onze mooie gemeen-
te willen inzetten?”. Vragen waarop geen 
makkelijke antwoorden te vinden zijn. 

Heeft u een idee – laat het ons weten. Wij 
kunnen dit niet alleen.

Nog maar even terug naar het begin. De 
corona-tijd. Alles is anders, al meer dan een 
jaar.



Linksaf, de weg vooruit

Maar… wat wel hetzelfde is, is dat er op-
nieuw een mooi gevuld Vuistje op uw (digi-
tale) deurmat ligt. Vol met lezenswaardige 
stukjes. Over de inzet van de PvdA in onze 
gemeente, over de drijfveren die we heb-
ben. En ook over de lastige situatie waarin 
je als wethouder een besluit waar je zelf 
tegen hebt gestemd moet uitvoeren. Hoe 
doe je dit op een goede manier zonder je-

zelf te verliezen.

En dan aan het eind wederom een prachtige 
bijdrage van Tiem, nummer 107!

Laat ik u daarom niet langer vasthouden 
met dit voorwoord –   Veel leesplezier!

Astrid Dijkstra 

Kent u de leiders al deze politieke partijen? 
Partij voor de Republiek, De Groenen, Mo-
dern Nederland, Vrij en Sociaal Nederland, 
De Feestpartij, Partij van de Eenheid, Lijst 
Zeven, U-Buntu Connected Front, Jezus 
Leeft, OPRECHT, NLBeter, JONG, Lijst Henk 
Krol, Splinter, Code Oranje, Nida, de Pira-
tenpartij en Libertaire Partij? Het zijn al-
lemaal politieke partijen, die meededen 
aan de laatste Tweede Kamerverkiezing in 
maart 2021. Geen van allen haalde een 
Kamerzetel. Ze werden zelfs nog geen een-
dagsvlieg. De dichter Kees Stip wist het al 
lang geleden. 

Op een eendagsvlieg

‘Ach,’ sprak een eendagsvlieg te Doorn,
‘hoe heerlijk is het ochtendgloren
en hoe verrukkelijk het uur
waarop het laaiend zonnevuur
verstild ter kimme wordt gedreven!
Men moest twee dagen kunnen leven.

Ik pleit voor het tegengaan van versplinte-
ring in de landelijke politiek door de kies-
drempel fors te verhogen. Zo bied je meer 
duidelijkheid voor de kiezers en stabiliteit 
in de politiek.

En hoe nu verder na de slechte verkiezings-
resultaten op links, inclusief de PvdA, die 
stabiel slecht bleef op maar 9 zetels. Hef 

de linkse partijen op en begin één nieuwe, 
grote linkse partij. Daarvoor pleit oud-par-
tijleider van de PvdA Job Cohen naar aan-
leiding van de verkiezingsnederlaag van de 
linkse partijen. “Ik zou gewoon zeggen: 
begin opnieuw”, zegt Cohen. “Verzin een 
nieuwe naam en dan hopsakee.” Vanuit 
Hasselt doe ik graag een voorstel voor een 
mooie naam voor die nieuwe linkse partij: 
Linksaf. Cohen ziet wel een aantal belang-
rijke punten voor zo’n nieuwe linkse partij. 
Zo moet de partij gaan pleiten voor een kli-
maatpolitiek die voor iedereen betaalbaar 
is. Daarnaast moet de partij ruimhartig 
zijn voor vluchtelingen, maar tegelijk oog 
hebben voor de belangen van bewoners 
van arme delen van het land, waar vluch-
telingen nu vaak terechtkomen. Volgens 
Cohen is het eigenlijk wel een voordeel dat 
alle linkse partijen nu bijna even klein zijn. 
Anders dan in het verleden is er niet één 
grotere partij, die daardoor minder urgen-
tie voelt om samen te gaan werken en juist 
liever alle zetels naar zich toe trekt.

Een grote samenwerking is al jarenlang een 
hoofdpijndossier voor de betroken partijen 
op links.

De PvdA bestaat al 75 jaar, dat kun je toch 
maar niet zo opheffen? Dat is nog maar he-
lemaal de vraag. “De enige constante is de 
verandering” leerde ons Heraclitus van Ep-



Gebiedsgericht aanpakken, maar hoe dan... ?

hese (540-480 voor Christus). Maak nu van 
de nood een deugd en ga fuseren op links. 

Succes SP, GL en PvdA met dit uitdagende 
proces. Stap over jullie eigen schaduwen 
heen. Te grote ego’s: graag inpakken en 
wegwezen. Job Cohen, pak jij dit proces nu 
eens op! Na elk werkoverleg citeer je Sha-
kespeare met die mooie zin uit Macbeth: 
“When shall we three meet again, in thun-
der, lightning or in rain?” Voor de bruggen-
bouwers tussen de drie linkse partijen, nog 
wat mooie waarschuwingen uit de dage-
lijkse praktijk van de politiek.
 
Door een fusie op links, vormt zich een sterk 
en serieus links blok waar de politiek niet 
omheen kan. Linksaf is nu de weg vooruit. 
Job, zet hem op, hier ligt een mooie taak. 
Zeg nu zelf….

Jan Haverkate

Nog niet zo lang geleden fietste ik door 
Mastenbroek. Het had de laatste tijd nogal 
geregend, dat was goed te zien aan het 
water in de sloten, maar ook op het land. 
Grote plassen schitterden tussen het groen, 
prachtig plas/drasgebied voor kieviten, 
grutto’s en andere weidevogels. Overigens 
wordt in een dergelijke situatie alras het 
gemaal in werking gezet… Boeren moeten 
ook de gelegenheid krijgen hun mest uit te 
rijden en dat gaat beter met een wat lager 
grondwaterpeil.

Op het zelfde rondje zag ik minsten vijf 
zilverreigers. Gek, die zag je hier vroeger 
nooit. En nog niet zo lang geleden was een 
ooievaar hier een zeldzaamheid terwijl je 
nu, bij de zomerdag, als het ware over die 
langnekken struikelt. Overigens niet zo fijn 
voor jonge kieviten…

Overigens zag het weiland er lang niet zo ge-
varieerd en aantrekkelijk uit als in ‘De bonte 

wei’ van Jac. P. Thijsse uit 1911. Zal misschien 
iets te maken hebben met de tijd van het jaar, 
maar de biodiversiteit in de polder is natuur-
lijk schrikbarend afgenomen in de achterlig-
gende honderd jaar. ’t Is wel heel veel van 
hetzelfde geworden. En dat geldt ook voor 
de vormgeving van de boerenerven en stal-
len. Efficiënt, vast wel. Maar fraai zijn al die 
groene blokkendozen toch niet.

Nog niet zo lang geleden sprak ik met een 
jonge boer die, ook in de polder Masten-
broek, te maken had met een extreme vorm 
van bodemdaling. Maar dat is iets dat zich 
in bijna de hele polder in meer of mindere 
mate voordoet. Veenweideproblematiek, 
zo wordt dat dan genoemd. Inklinking van 
de bodem en daarbij een enorme uitstoot 
van CO2 (koolstofdioxide), een broeikasgas, 
waardoor de temperatuur op aarde stijgt…

Bracht me meteen bij de Regionale Ener-
gie Strategie. Om de klimaatverandering 



te beperken (nee, we praten allang niet 
meer over stoppen of terugdraaien!!!) is 
het nodig dat Nederland massaal overstapt 
op duurzame energie. En voorlopig bete-
kent dat zonne- of windenergie. Maar waar 
dan… In het Nationaal landschap, waar ik 
nog steeds doorheen peddelde, liever niet. 

Aantasting van een eeuwenoud cultuur-
landschap, dat begrijp ik als historicus wel. 
Maar hoe waren die foeilelijke hoogspan-
ningsmasten, die zover het oog reikte de 
polder doorsneden, daar dan terecht geko-
men? Accentueerden die nu de weidsheid 
en het ‘platte’ van de polder of vormden 
ze de illustratie dat door de eeuwen heen 
ook het landschap zich ontwikkelt, al dan 
niet als gevolg van menselijk ingrijpen? En 
is er eigenlijk een landschap dat dat men-
selijke ingrijpen beter laat zien dan juist een 
polder? En als dat zo is, is er dan een reden 
waarom in de 21-e eeuw die verandering 
niet doorgezet zou mogen worden?

Ik naderde nu Stadshagen, het deel van 
Zwolle dat wel angstig dicht toegroeit naar 
onze gemeentegrens. Recent hebben we 
inzicht gekregen in de verstedelijkingsam-
bities van de regio Zwolle. Daar wordt ge-
sproken over 40.000, 65.000 of zelfs 80.000 
extra woningen in deze regio. Toegegeven, 
als we het over de regio Zwolle hebben 
denk ik ook niet direct aan het gebied tus-
sen Harderwijk en Hoogeveen met ook nog 
een hap Flevoland (en daar gaat het hier 
wel over), maar in de omgevingsvisie van 
Zwolle zelf staan ook forse aantallen, no-
dig om de autonome groei van Zwolle te 
kunnen opvangen. Zou Stadshagen echt 
niet verder de polder in gaan reiken? Zou 
Zwolle het motto van Van Speijk huldigen 
(“Dan liever de lucht in…”) en overgaan tot 
hoogbouw, een skyline van wolkenkrab-
bers en torenflats?

Bij Ruimzicht kwam ik langs een vervallen 
boerderij. Daar gebeurt, op het oog, al ja-
renlang niets… uitgeboerd. Door hoeveel 

boeren zou er, in de toekomst, nog een 
rendabel boerenbedrijf in deze polder uit-
geoefend kunnen worden? De stikstofuit-
stoot moet in dit land fors omlaag, en daar 
ontkomt ook de agrarische sector niet aan. 

We hebben gewoon idioot veel dieren in 
dit land, met alle gevolgen die daar onlos-
makelijk aan vast zitten. Zoals pandemieën 
en stikstofuitstoot. Gelukkig is het aantal 
gevallen van intensieve veehouderij in onze 
gemeente zeer beperkt (nee, helaas niet 0), 
maar ook de grondgebonden veehouderij 
staat voor veranderingen. Extensivering 
heet dat dan, minder vee (en waarschijnlijk 
dus minder boeren) op hetzelfde grondop-
pervlak. Krijg je dan als boer je businesscase 
nog rondgerekend? En hoe maken we die 
omslag naar circulaire landbouw? Ik zou 
me trouwens als boer ook wel enigszins 
genomen voelen wanneer ik mijn veestapel 
zou moeten inkrimpen om vervolgens te 
zien hoe ‘mijn’ stikstofruimte wordt inge-
pikt om de expansie van Zwolle mogelijk te 
maken. Hoef je nog niet met je tractor het 
Maliveld om te ploegen, maar enig begrip 
kan ik wel opbrengen.

Ik nam een afslag en reed, via ’s Heeren-
broek, richting Mastenbroek. Naast het 
oude kerkje staat het Trefpunt en het 
schooltje. Allemaal ook geen weelde… Hoe 
houd je zo’n kleine gemeenschap vitaal 
en zo’n school overeind? Nieuw bloed in 
de polder? Maar waar dan? Misschien op 
vrijkomende boeren erven? En wie gaan 
daar dan neerstrijken? De happy few, die 
wel graag lekker landelijk willen wonen, 
maar met het vizier op de stad, of kunnen 
we hier betaalbare woningen voor de eigen 
jonge mensen realiseren?

Met een hoofd vol gedachten reed ik het 
laatste stukje naar de Kamperzeedijk en op 
Genemuiden aan. Een goed uur fietsen en 
in zijn volle omvang werd duidelijk wat be-
doeld werd met ‘gebiedsgerichte aanpak’. 
In een gebied als Mastenbroek hangt heel 



Deze verkiezingsweek viel samen met de 
collecteweek van Amnesty International. 
Toeval? Of om met Mandela te spreken, een 
teken van een diepe verbondenheid van de-
mocratie met onze mensenrechten en vrij-
heden. Het opkomstpercentage van bijna 
86% in Zwartewaterland geeft aan dat u 
volop gebruik maakt van uw democratische 
rechten, goed om te zien.

In deze week gingen mijn gedachten te-
rug naar een jaar geleden. De collecte van 
Amnesty International viel toen in de week 
waarin op vrijdag de 1e “intelligente” lock-
down in ging. Waar in het begin van de 
week de inzameling nog via de collectebus 
huis aan huis plaats vond, op donderdag 
nog mijn installatie als raadslid in de raads-
zaal plaats vond, daar was in het weekend 
ineens Corona volop in ons leven. Bezoek 
aan mijn toch wel ernstig zieke ouders vond 
plaats achter glas; de boodschappen moest 
ik achterlaten op de tuintafel….

Wat in die periode zo naar voren kwam, was 
de zorg voor elkaar. Buren, vrienden, beken-
den, iedereen vroeg of er hulp nodig was 

en was er voor elkaar. De gezondheidszorg 
werd weliswaar overvallen door de heftig-
heid van de situatie, maar stond ook gelijk 
klaar voor alle zieken. De huisarts, die door 
de ruit van de achterdeur de Coronatest bij 
mijn vader begeleidde. Ondanks alle ellende 
bijzonder om deze inzet mee te maken.

En nu, een jaar verder… 

Vorige week had mijn man onverwacht 
medische hulp nodig. Opnieuw waren we 
zeer onder de indruk van de professionele, 
maar ook aardige en rustige inzet van alle 
hulpverleners. Van huisartsenpost, ambu-
lance, ziekenhuispersoneel tot apotheek. 
Ondanks het drukke jaar, waarin de waar-
dering die er in het begin van de Corona-
tijd was, soms afgenomen lijkt te zijn, was 
de zorg geweldig.

En ook nu weer een groot meeleven vanuit 
buren, vrienden en bekenden. Een bloeme-
tje kan veel betekenen als het even minder 
gaat.

De collecte vond dit jaar plaats via een QR 

Raadscolumn
“Democratie en mensenrechten zijn niet 
van elkaar te scheiden.” (Nelson Mandela)

veel met elkaar samen en is het daarom 
niet verstandig problemen geïsoleerd aan 
te pakken. Met iedereen die ook maar be-
trokken is of wil zijn bij de toekomst van dit 
gebied moeten we het gesprek aangaan. 

Wat is de toekomst van ‘onze polder’, wel-
ke ontwikkelingen zien we als kansen, maar 
ook durven aangeven wat we absoluut on-
gewenst vinden. Hoe belangrijk vinden we 
natuur en cultuur werkelijk, of gaat het 

hier, aan het eind van de rit, ook vooral om 
economie en rendementen? Het komende 
jaar, maar ook de volgende raadsperiodes, 
zullen we samen een antwoord moeten 
vinden op de uitdagingen die nu op ons 
bord liggen.

Mooi rondje, trouwens. Kan ik iedereen 
aanbevelen.

Harrie Rietman



Hoofdrol voor burgerparticipatie bij
realisatie beweegpad in Zwartsluis

Ruim twee jaar geleden werd Greet Generaal 
in haar rol als lid van onze schaduwfractie, 
betrokken bij een initiatief in Genemuiden 
om een wandelpad voor minder-validen te 
realiseren. “Terwijl we daar liepen om een in-
druk op te doen, realiseerde ik me dat zo’n 
voorziening in Zwartsluis ook geen overbo-
dige luxe zou zijn”, aldus Greet.
Vanaf dat moment maakte zij zich sterk voor 
een wandelvoorziening, bij voorkeur in de di-
recte omgeving van woon- en zorgcentrum 
De Schans: “Ik heb daar de behoefte gepeild 
en die bleek erg groot te zijn. Alle reden om 
de handen ineen te slaan en het mogelijk te 
maken dat de bewoners in een prettige om-
geving en niet te ver van huis even een rondje 
kunnen wandelen.”

Aanleg
Medio november 2020 ging de gemeen-
teraad akkoord met het voorstel om bij de 
vijver aan de Weteringallee in Zwartsluis een 
wandelpad te realiseren voor mensen die 
minder goed ter been zijn en/of afhankelijk 
van een rollator of rolstoel. Een maand  later 
werd begonnen met de aanleg. Op dat mo-
ment was al duidelijk dat het niet bij alleen 
een wandelpad zou blijven, maar dat het de 
intentie was om rondom het pad meerdere 
voorzieningen aan te leggen, zodat niet al-
leen van een wandel-, maar ook van een be-
weeg- en beleefpad kan worden gesproken. 

Burgerparticipatie
In het kader van de burgerparticipatie van de 

gemeente Zwartewaterland krijgt dat voor-
nemen dit voorjaar handen en voeten. Bij de 
oriëntatie op de inrichting waren in het voor-
traject naast Greet de buurtbewoners Eefje 
Bols en Janet Hoentjen betrokken, evenals 
vertegenwoordigers van woon- en zorgcen-
trum de Schans en de hengelsportvereniging. 
Ook de lokale ijsclub, die in ijswinters gebruik 
maakt van de vijver,  werd om een mening 
gevraagd. “Deze voorbereiding heeft geleid 
tot de opstelling van een zogenaamde praat-
plaat”,  vertelt Greet. “Daarop staat aangege-
ven wat er qua inrichting mogelijk is rondom 
het pad. Groen (bloemen-, kruiden- en vlin-
dertuin) en het aanbrengen van beweegtoe-
stellen maken deel uit van die mogelijkhe-
den. Medio maart heeft een groot deel van 
de bewoners van Vogel- en Moerasbuurt 
deze praatplaat in de brievenbus aangetrof-
fen. Zij worden op deze manier gevraagd 
hun mening te geven over de inrichting van 
de omgeving van het pad.” 

Leefbaar houden
 “We vinden het belangrijk dat de buurtbe-
woners een actieve rol krijgen. Op deze ma-
nier komen we erachter wat zij belangrijk 
vinden. Dat helpt ons om definitieve keuzes 
te maken”, licht Greet Generaal toe. “Er wor-
den in de praatplaat meerdere suggesties ge-
daan. Daar zal uiteindelijk een keus uit wor-
den gemaakt. Mooi is dat de buurtbewoners 
op deze manier kunnen meedenken over en 
meehelpen bij het leefbaar maken en houden 
van hun eigen buurt.”

code, de verkiezingen via de post en in hok-
jes met spatschermen. Het lijkt zo anders, 
maar de basis is gelukkig hetzelfde. De te-
leurstelling die mij, ik zeg het maar eerlijk, 
overviel na het zien van de uitslagen, valt 

in het niet bij de praktijk van alle dag. De 
zorg voor en naar elkaar. Het mogen kiezen 
in een vrij land. Waar iedereen vrij is om te 
zeggen, denken en kiezen wat hij of zij wil.



Over andere tijden en langslepende dossiers...

In de jaren ’90 van de vorige eeuw, op weg naar 
de gemeentelijke herindeling, maakte de Partij 
van de Arbeid voor de tweede en meteen ook 
voor de laatste keer, deel uit van het college van 
B&W van Genemuiden. En ik, nog getooid met 
een flinke bos haar al begon de tand des tijd daar 
ook toen al voorzichtig aan te knagen, was de 
laatste benoemde wethouder die mocht aanslui-
ten bij burgemeester Jan Rietkerk, Dirk van der 
Sluis en Wolter Eenkhoorn. Isaäc de Muynck was 
onze gemeentesecretaris. Andere tijden waren 
dat; als wethouder maakte je ook deel uit van 
de gemeenteraad en stemde je vrolijk mee over 
je eigen voorstellen. We hadden in die tijd nog 
commissies, waarin, vooral bij de rondvraag, de 
raadsleden over willekeurig welk onderwerp je 
het vuur aan de schenen konden leggen. We re-
dekavelden eindeloos over de aanschaf van een 
computer, een AS400, die een vermogen kostte 
en een capaciteit had die aanzienlijk minder was 
dan wat een simpele laptop op dit moment aan 
kan… Digitaal was toch al een dingetje.. De ge-
meentelijke stukken werden door de bode ver-
spreid via postvakjes, maar abonnementhouders 
kregen ze ook thuisbezorgd. En ergens in die tijd 
werd een pc-privé project georganiseerd. Voor 
schrikbarend veel geld, als je er nu op terugkijkt, 
kon je meedoen en kreeg je een bakbeest van 
een computer, een monochroom scherm en een 
matrixprinter. Alles werkte met floppy’s, groot en 
buigzaam. En als je dir/ c: typte, of andere com-
mando’s die ik allang vergeten ben, begon er, 
als het goed ging, iets te bewegen op je scherm. 
Andere tijden…

Ja, dat zou je denken, andere tijden. Maar wan-
neer je dan ruim twintig jaar later, opnieuw tot 
het hoge ambt van wethouder wordt geroe-
pen, blijkt dat er ook dingen zijn, die niet zijn 
veranderd. Dat zijn van die slepende dossiers, 
waarvan ik er enkele, en niet alleen maar tot 
mijn genoegen, aantrof bij mijn her-aantreden. 
Zevenhont en Tag, twee dossiers, onlosmakelijk 
verbonden met de OCG (Ontwikkelingscombina-
tie Genemuiden) en Genemuider Poort. En ook 

dan duiken weer de herinneringen op; herin-
neringen aan raadsvergaderingen waarin werd 
gedebatteerd over de bijdrage per m2 die aan 
de gemeente verschuldigd zou zijn of over het 
aandeel van de op Tag te bouwen woningen dat 
door anderen dan de OCG zou mogen worden 
gebouwd. We dachten toen dat we, op grond 
van de feitelijke positie waarin we waren terecht 
gekomen (en dat was dat anderen eigenaar wa-
ren van gronden waar de gemeente woningen 
of bedrijven wilde vestigen) de minst slechte deal 
voor onze gemeente er te hebben uitgesleept. 
Dat hebben latere colleges, die naderhand deze 
dossiers onder hun beheer hebben gehad, vast 
ook gedacht. Maar gaandeweg begonnen de 
raderen stroever te draaien… Misschien had het 
wat te maken met wisselingen; ook bij de bedrij-
ven werd het roer overgenomen door een jon-
gere generatie. Binnen de politiek is dat een van-
zelfsprekendheid, wethouders komen en gaan 
en datzelfde geldt ook voor ambtenaren. En dan 
kan het zomaar gebeuren dat er kampen gaan 
ontstaan met elk hun eigen werkelijkheid, een 
werkelijkheid die voor een deel staat of valt met 
wat er op papier is vastgelegd. En dat is, hoe ver-
velend het ook is om dat te constateren, waar-
schijnlijk lang niet alles… Dat heeft ertoe geleid 
dat, en nu zeg ik het voorzichtig, de verhouding 
tussen gemeente en OCG en Genemuider Poort, 
behoorlijk vertroebeld waren en deels nog zijn. 

Dat veroorzaakt hinder, vreet energie en amb-
telijke tijd en kost vermogens aan juridische 
bijstand. En daar moeten we dus vanaf. De on-
derhandelingen met OCG en Genemuider Poort 
hebben we dus heropend, niet met de illusie 
dat we nu na zoveel tijd de laatste steen nog 
wel even boven zullen krijgen, maar wel vanuit 
de overtuiging dat we, omwille van de woning-
bouw en de ontwikkeling van bedrijventerrein, 
elkaar gewoon nodig hebben. Dat leidt tot ste-
vige gesprekken, maar wel met van beide kan-
ten de intenties om hier uit te komen. Het zal 
ons toch niet gebeuren dat, zo ergens midden 
jaren ‘30 van deze eeuw, opnieuw een college 



Het ombudsteam

Ons ombudsteam bestaat al vele jaren. In 
het begin werden we regelmatig benaderd 
door mensen om hun problemen aan de 
kaak te stellen. De laatste jaren staat het 
team meer in de sluimerstand. 
Toch werden we in juli 2020 benadert door 
iemand, die er bij de gemeente niet door 
kwam om een rolstoel te vervangen. Zelfs 
het college had zich negatief uitgesproken. 
Soms zijn adviezen van ambtelijke mede-
werkers belangrijker dan een praktijktoets. 

Een affaire die toen al bijna een jaar liep. 
Toch heb ik de handschoen opgepakt. De 
portefeuillehouder reageerde met de woor-
den “Gaat ze het nu bij jullie proberen ?”. 
Inderdaad dat was het geval. Ik kreeg van de 
familie alle correspondentie, waaruit bleek, 
dat de persoon in kwestie permanent aan 
een rolstoel gekluisterd is en een rolstoel 
dus onontbeerlijk. De rolstoel waar ze nu in 
zat had ze ca. 3 jaar geleden nieuw gekregen 
en deze voelde op een gegeven moment niet 
meer lekker aan in het gebruik. Er ontston-
den kleine mankementen, bijv. spaakbreuk, 
problemen met de bandenspanning. Hierop 
werd wel gereageerd door het onderhouds-
bedrijf in te schakelen om de zaken te ver-
helpen. De mankementen kwamen terug 
waardoor de onzekerheid over het gebruik 
en betrouwbaarheid toenam.  De gebruiker 
had namelijk al eens ervaren, dat de as van 
een vorige rolstoel was geknapt, waardoor 
ze op de grond lag. 

Toch bleef de gemeente op het standpunt 
staan, dat de rolstoel oké was. We hebben 
alle betrokken partijen, inclusief de fabrikant 

van de rolstoel, bij elkaar geroepen. 

Op 26 augustus kwamen we bij elkaar en 
de constatering was, dat er in principe niets 
aan de rolstoel mankeerde. Waarschijnlijk 
zat het tussen de oren. Wel was de fabrikant  
bereid om de rolstoel in de fabriek in Frank-
rijk opnieuw te laten keuren. Daar ging ie-
dereen mee akkoord. De gebruiker eiste wel 
een goede vervangende rolstoel. Ook dat 
was akkoord. 

Daarna volgende er nog veel mailwisseling 
met verwijten over en weer over toezeggin-
gen, die weer werden herroepen, etc. of ver-
keerd op papier werden gezet. 
In december 2020 is besloten om de rol-
stoel niet naar de fabriek te sturen, maar 
een nieuwe rolstoel te bestellen. Kosten ca. 
€  3.500,00. Uit eindelijk is de opdracht in 
februari 2021 na 2 maanden verstrekt en zal 
de rolstoel begin april worden afgeleverd. 
Na bijna 2 jaar soebatten om een rolstoel 
van € 3.500,00. Waarschijnlijk zijn er voor 3 
à 4 rolstoelen aan kosten gemaakt. 

Maar toch: Eind goed, al goed en blij dat we 
deze zaak hebben opgepakt met een goede 
afloop. Wel heb ik de portefeuillehouder 
gevraagd om eens goed naar dit geval te 
kijken. Het kan niet zo zijn dat iemand die 
afhankelijk is van de gemeente zo lang aan 
het lijntje wordt gehouden met alle emoti-
onele ellende, veel tranen en onbegrip, die 
daar bij komt. Tevens uit het oogpunt van 
kostenbeheersing.   

Het ombudsteam

haar tanden in deze weerbarstige materie moet 
zetten? Nee, dan liever nu door een ongetwij-
feld voor velen zure appel heen bijten, zodat we 
geen goede energie meer hoeven te steken in 
verkeerde onderwerpen. Het zou prachtig zijn 

wanneer, aan het eind van deze coalitieperiode 
en liefst nog even eerder, deze boeken gesloten 
kunnen worden.

Harrie Rietman



Het kan verkeren

In juni 2019 stond een belangrijk onderwerp 
geagendeerd tijdens de raadsvergadering. 
Het college, waarvan wij toen nog geen deel 
uitmaakten, stelde voor om in beginsel in te 
stemmen met de voorbereidingen voor een 
nieuw bestemmingsplan, Zevenhont Zuid. 
Er lag een verzoek van één van de groot-
ste tapijtfabrikanten uit onze gemeente om 
op een locatie, iets ten zuiden van het be-
staande bedrijventerrein van Genemuiden, 
de ontwikkeling mogelijk te maken van een 
groot (netto 15 hectare) nieuw stuk bedrij-
venterrein. Op die manier kon het bedrijf 
een deel van haar activiteiten, die nu nogal 
versnipperd over meer dan tien verschil-
lende locaties plaatsvonden, concentreren. 
De provincie, normaal bepaald niet scheutig 
met dergelijke ontwikkelingen, en zeker niet 
wanneer die in het Nationaal landschap IJs-
seldelta moeten plaatsvinden, was al over-
stag. Economische motieven gaven daarbij 
de doorslag. De Topwerklocatie Genemui-
den/Hasselt oftewel het Tapijtcluster, was ge-
baat bij concentratie binnen één gemeente; 
een vertrek van een van de hoofdrolspelers 
zou een forse aderlating hebben betekend.

Net als alle andere fracties heeft ook de PvdA 
geworsteld met de afweging tussen econo-
misch belang en werkgelegenheid aan de 
ene kant, en natuur en landschap en milieu 
aan de andere kant. Aan het eind van de be-
raadslagingen moet je dan, als raad, met de 
billen bloot… Nu wilde het toeval dat Klaas, 
wat eigenlijk nooit gebeurt, die raadsver-
gadering niet aanwezig was. Ik mocht dus 
uiteindelijk toelichten naar welke kant de 
weegschaal binnen onze partij was door-
geslagen. Voor ons was dat, maar dat was 
geen makkelijke keus, de kant van de natuur. 
De stemming was echter verpletterend hel-
der; 17 stemmen voor het collegevoorstel, 
1 tegen… Iedereen zal op een zorgvuldige 
manier tot een afweging zijn gekomen, daar 
twijfel ik niet aan, maar het illustreert wel 

dat de PvdA in een aantal opzichten toch net 
iets anders tegen onderwerpen als natuur, 
milieu en duurzaamheid aankijkt dan de an-
dere raadsfracties.

Maar dan wordt het januari 2020 en ontstaat 
een breuk in het college. En in maart trad de 
PvdA toe tot de coalitie en werd ik geïnstal-
leerd als wethouder, met in mijn portefeuille 
onder andere ruimtelijke ordening. Nu heb-
ben we, tijdens de coalitieonderhandelin-
gen, twee dingen nadrukkelijk afgesproken. 
Allereerst zouden wij op geen enkele manier 
verplicht worden af te wijken van door ons, 
in de raad ingenomen standpunten. Op 
die manier hoef je jezelf geen geweld aan 
te doen en wek je niet de indruk je stand-
punten te verkwanselen voor een plek op 
het pluche (zoals dat wordt genoemd; het 
enige pluche dat in het gemeentehuis is aan 
te treffen bevindt zich in de burgemeesters-
kamer en bestaat uit een aantal vrijwel tot 
op de draad versleten stoelen, waarschijnlijk 
nog afkomstig uit het oude gemeentehuis 
van Zwartsluis of Hasselt). Het tweede dat 
we hebben afgesproken was dat we loyaal 
zouden meewerken aan de uitvoering van 
democratisch genomen besluiten. Deze twee 
afspraken geven de fractie ruimte, maar als 
wethouder bestaat je taak voor een fors deel 
uit uitvoeren van genomen besluiten. En dus 
is één van de belangrijkste dossiers, waar-
mee ik mijn dagen doorbreng, de ontwikke-
ling van de bestemmingsplannen Zevenhont 
Oost en Zuid.

Hoe doe je dat nu, een plan naar de eind-
streep brengen waarvan je vond en vindt dat 
het er beter niet zou kunnen komen? Probeer 
je dan zand in de motor te strooien of een 
stok tussen de spaken te steken? Misschien 
zou dat niet eens onmogelijk zijn; vertragen 
lijkt in ieder geval geen enkel probleem. 
Maar dat is niet de manier waarop ik kijk 
naar het politieke bedrijf. Zoals gezegd heb-



ben we afgesproken dat we loyaal democra-
tisch genomen besluiten zullen uitvoeren. En 
een besluit dat met 17 tegen 1 is genomen 
laat aan duidelijkheid niets te wensen over. 
Waar echter wel ruimte ligt is in de uitvoe-
ring van de plannen; bij de landschappelijke 
inpassing en de eisen die we stellen aan 
duurzaamheid. Zo grijpen we bij Zevenhont 
Oost de gelegenheid aan om de strook met 
groen en water, die in het verleden een zeer 
ondergeschikte rol heeft gespeeld (en waar 
aanwonenden terecht over klaagden) nu wel 
robuust te maken langs de gehele oostrand. 
En we integreren de zuidelijke afronding van 
ons bedrijventerrein met een landschappelijk 
ingepast zonnepark en een recreatief fiets- 
en wandelpad langs de Roebollige kreek. 
Natuurlijk kun je schamperen dat dat doek-
jes voor het bloeden zijn en dat daarmee de 
grutto en de kievit echt hun broedgebied 
niet terug hebben. Dat laatste is waar en 
daar zal door de tapijtreus ook compensatie 

voor moeten worden gevonden.

Betekent dat nu dat ik nu wel blij of tevreden 
ben met de komst van Zevenhont Zuid? Nee, 
zeker niet. Nog steeds ben ik van mening dat 
de prijs die we, in landschappelijk opzicht be-
talen, hoog is. En soms heb ik toch het gevoel 
mee te werken aan iets waar ik geen voor-
stander van ben. Dat is ook een deel, en soms 
een onaangenaam deel, van het bedrijven 
van politiek. Je houdt je handen niet zuiver 
schoon. Als je dat wilt kun je beter aan de zij-
lijn gaan staan oreren of je zoekt de veilige 
luwte van de oppositie. Maar als PvdA zijn 
we nou net teveel een bestuurderspartij om 
daarmee genoegen te nemen. En dus vind je 
jezelf wel eens terug in een positie waarbij je 
iets uitvoert waar je zelf tegen hebt gestemd. 

Gek spelletje, dat politieke bedrijf….

Harrie Rietman

Gelijke kansen voor iedereen !

Luisteren naar een gemeenteraadsverga-
dering? U zult het waarschijnlijk niet (al te 
vaak) doen. Voor mij als raadslid is het daar-
om de vraag hoe ik u moet laten zien waar 
wij als PvdA ons voor inzetten en wat we 
voor u bereiken. 

Deze column is een goede mogelijkheid om 
u wat meer te laten zien van waar wij voor 
staan en wat onze inzet in de gemeenteraad 
is. Kort gezegd: gelijke kansen voor iedereen!

Wat betekent dit dan in het geval van Zwar-
tewaterland vraagt u zich wellicht af? Een 
paar voorbeelden uit het afgelopen half jaar: 
Veel mensen redden het niet alleen. Mantel-
zorg is in onze gemeente van onschatbare 
waarde voor hen die hulp nodig hebben. 
Om het mantelzorgen vol te houden, is 
waardering zeer belangrijk. PvdA Zwartewa-

terland heeft daarom een motie in de raad 
ingediend om het mantelzorgcompliment te 
behouden. 

Veiligheid in het verkeer is belangrijk voor 
alle deelnemers. Dit geldt zeker ook voor een 
groot deel van onze jeugd die op de fiets 
naar Zwolle op school gaat. Vandaar dat we 
erg schrokken toen er werkzaamheden be-
gonnen voor een nieuwe uitrit op de Zwar-
tewaterweg, over het fietspad van de brug 
af heen. Zeer gevaarlijk. Na het stellen van 
vragen, het alarmeren van college en raad, 
hebben we in de afgelopen raad een motie 
ingediend waarin richting provincie – de ver-
gunningverstrekker – nog eens werd aange-
geven dat  de gemeente Zwartewaterland 
tegen deze uitrit is. De provincie is gealar-
meerd en zal de situatie nogmaals zeer seri-
eus bekijken.



Greet Generaal blij met ontwikkelingen

Overstap naar aardgasvrij is volop 
in beweging

“Kunst is zuurstof voor het hart en voedsel 
voor de geest”. Koning Willem Alexander 
kan het mooi zeggen, maar we hebben al-
lemaal juist in de afgelopen  periode ervaren 
hoe het voelt als de cultuur wegvalt. Voor 
ons als PvdA is het belangrijk dat kunst en 
cultuur in allerlei vormen voor iedereen toe-
gankelijk is. Zowel in vorm, als in kosten. 

Daarom hebben wij er bij het sluiten van het 
nieuwe coalitieakkoord er voor gepleit om 
extra middelen beschikbaar te stellen voor 
de toegankelijkheid van cultuur én voor het 

behoud van de lokale evenementen.

Zomaar drie voorbeelden uit de afgelopen 
periode, waar wij ons voor hebben ingezet. 
Natuurlijk doen we dat niet alleen. Gelukkig 
zijn alle drie voorstellen unaniem aangeno-
men. Dit sterkt ons, om ons ook in de ko-
mende periode volop te blijven inzetten voor 
gelijke kansen voor iedereen. U en jij bent 
het waard!

Astrid Dijkstra, 
fractievoorzitter PvdA Zwartewaterland

In huize Generaal in Zwartsluis wordt in de 
loop van dit jaar een goed voornemen omge-
zet in daden. Ons schaduwfractielid Greet en 
haar man Sebo ‘gaan aardgasvrij’. Daarmee 
treden zij in de voetsporen van meerdere be-
woners van de aangrenzende wijk Barsbeek. 

Greet maakt deel uit van het Buurtteam Bars-
beek, dat zich inzet om mensen in de buurt 
met elkaar te verbinden én te ondersteunen 
bij het verbeteren van de buurt. Meerdere ini-
tiatieven zijn al genomen, met name op het 
gebied van milieuverbetering. Zo was er enke-
le jaren geleden al een zonnepanelen-actie en 
werd vorig jaar werd het pilotproject Barsbeek 
Aardgasvrij uitgevoerd. 

In een eerder artikel gaf Greet al aan erg blij 
te zijn met de resultaten van dat onderzoek. 
Vooral het gegeven dat voor veel bewoners 
een betaalbare switch mogelijk is, stemt haar 
tevreden. “In de Barsbeek zijn inmiddels vier 
woningen geheel van het gas af en ik weet 
van drie bewoners dat zij met de voorberei-
dingen bezig zijn”, vertelt Greet. “Waar we nu 

wel tegenaan lopen is dat er in de uitvoering 
stagnatie optreedt omdat installateurs over 
te weinig personeel beschikken dat op dit 
gebied geschoold is. Dat is natuurlijk jammer, 
maar het is wel fijn dat de ontwikkelingen 
verder gaan en dat steeds meer mensen laten 
uitzoeken of de overgang voor hen een goede 
optie is.”
Ook constateert Greet dat er in de Barsbeek 
steeds meer zonnepanelen op de daken te 
zien zijn. “Niet alleen in de Barsbeek trou-
wens”, benadrukt ze. “Ook elders in Zwarte-
waterland is de activiteit op dat gebied groot. 
Een positieve ontwikkeling.” 

Wat de overgang naar aardgasvrij betreft, toont 
Greet zich ingenomen met het feit dat de PvdA 
één van de partijen is die wil dat binnen het 
traject gekeken blijft worden naar de betaal-
baarheid. “Inwoners van de gemeente moeten 
niet met hoge kosten opgezadeld worden. De 
gemeente moet blijven kijken hoe mensen die 
minder te besteden hebben toch kunnen aan-
haken bij de nieuwe ontwikkelingen”, herhaalt 
ze haar al eerder aangegeven standpunt.



WHAT DID HE SAY ?

Het Vuistje vullen met diepgravende en 
diepzinnige beschouwingen over de ver-
kiezingsuitslag laat ik graag over aan het 
gestaalde kader van onze afdeling Zwarte-
waterland. Veel liever wentel ik me in die 
geweldige toekomst die “achter” ons ligt, 
toen we als bestuurderspartij met enige 
regelmaat werden geroepen om de staat 
der Nederlanden te voorzien van sociale 
gerechtigheid. Of, van recentere datum, 
om heel ordinair een enkele bank te red-
den van de ondergang. Of om met enige 
weemoed stil te staan bij “das war einmal”, 
zoals die periode van veertien jaar “onder 
burgemeesters” in het dagelijks bestuur 
van de Regio IJssel-Vecht. Om onder andere 
vuilnisproblemen op te lossen. En als van-
zelf gaan mijn mijmeringen uit naar mijn 
favoriete burgemeester, die van Zwolle, 
wijlen Gauke Loopstra van de VVD.

“Had ik maar één wethouder in mijn college 
die net als jou het vak bij de boer geleerd 
heeft”, verzuchtte op enig moment Loopstra 
na weer eens een Zwolse stommiteit. “Wat leer 
je dan zoal bij de boer, Gauke” was mijn reac-
tie. Zijn antwoord leverde een prachtig verhaal 
op vanuit de tijd dat hij burgemeester was in 
Vlagtwedde. De PTT had besloten dat iedereen 
die meer dan vijf meter van de openbare weg 
woonde zich moest voorzien van zo’n groene 
brievenbus. Vlagtwedde kende vele kapitale 
boerderijen, ver van de weg met enorme lan-
ge oprijlanen. Die boeren hadden geen trek in 
een paar honderd meter lopen naar de brie-
venbus. Tijdens de nieuwjaarsborrel spraken 
de boeren met elkaar af: we gaan allemaal een 
postbus aanvragen. Aldus geschiedde. Het be-
tekende dat het plaatselijke postkantoortje 
een enorme verbouwing moest plegen om al 
die postbussen te huisvesten. Uiteraard had 
de PTT ook wel door waar de schoen wrong. 
En bij de volgende nieuwjaarsborrel, een jaar 
later, had de PTT zich op hoog niveau aan de 
borreltafel “gepraat”. Nee, de boeren gaven 

geen krimp, ze hadden allemaal modernise-
ring van hun bedrijfsvoering voor ogen via 
een postbus. In arren moede bood de PTT aan 
om dan toch maar de post aan de voordeur 
te blijven bezorgen. Zelfs nu gaven de boeren 
aanvankelijk geen krimp; pas bij de derde bor-
rel op kosten van de PTT knikten ze genadiglijk 
voor akkoord. “En zo kon het gebeuren dat in 
heel Nederland de groene brievenbus werd in-
gevoerd, behalve in Vlagtwedde” aldus Gauke 
Loopstra, “en zoiets leer je dus bij de boer en 
dat deel van het bestuurdersvak beheers jij 
ook”. Zo’n drie jaar later moest Vlagtwedde er 
alsnog aan geloven.

Het contact met de Zwolse burgers verliep niet 
naar de wens van Loopstra; gemiddeld geno-
men was men toch te zeer onder de indruk 
van “de burgemeester”. Loopstra had daar 
het volgende op gevonden: de laatste drie 
zaterdagen voor Sinterklaas schminkte hij zich 
als Zwarte Piet en trok dan onherkenbaar de 
binnenstad in. En zo kon hij, niet gehinderd 
door zijn burgemeestersstatus in gesprek met 
de Zwollenaar. In enig jaar vroeg hij zijn kabi-
netschef Frank Wiertz om hem te vergezellen 
als Sinterklaas. Dat leverde spectaculaire resul-
taten op die overmoedig maakten. Ze belden 
aan bij “mijnheer”, de commissaris der konin-
gin, de laatste onderkoning van Nederland, 
de heer Niers. Wel hadden ze de afspraak ge-
maakt dat Zwarte Piet de mond zou houden 
en dat Sinterklaas alleen het woord zou doen, 
Niers kende uiteraard het typische stemge-
luid van Loopstra. Ze werden binnen genood 
en (kerk)vorstelijk onthaald. Op de vraag of 
Zwarte Piet wat wilde drinken antwoordde 
Sinterklaas dat Piet wel een korenwijn zou wil-
len, Niers wist totaal niet wie hij binnen had 
genood. Maar na de vijfde korenwijn was 
Zwarte Piet de “zwijgafspraak” even kwijt en 
nam hij ineens spontaan deel aan het gesprek. 
Na drie woorden van hem priemde de vinger 
van Niers richting Zwarte Piet onder de uitroep 
“jij bent het ….!”



In het voorjaar van 1989 verklaarde Loopstra 
dat hij zielsgelukkig was dat hij in zijn kabi-
net iemand had die vloeiend Engels sprak en 
schreef. Op mijn vraag of dat niet een vorm 
van grootheidswaan was antwoordde hij dat 
dit volstrekt niet het geval was. Hij moest kort 
daarna als delegatieleider van het college van 
brandweercommandanten naar Manchester 
voor een uitwisseling. Zijn toespraak in het 
Engels werd keurig voor hem geschreven. Stie-
kem oefende hij dan die rede voor de spiegel 
en als hij dacht dat hij het onder de knie had, 
dan hield hij de toespraak voor Nel, zijn se-
cretaresse. En als zij het goed genoeg vond, 
dan was tot slot zijn echtgenote aan de beurt; 
dat bleek zijn grootste criticus te zijn. En aldus 
“voorbereid” vertrok hij naar Manchester.
Enkele weken daarna vroeg ik hem of hij nu al 
in Manchester was geweest en hoe zijn toe-
spraak ging. Zijn reactie: “ik vond dat het heel 
goed ging, maar toen ik terug liep naar mijn 
plaats hoorde ik nog net hoe zo’n lammeling 
van een Engelse brandweercommandant aan 
een collega vroeg ‘what did he say?’” 
Zonder mededogen barstte ik in lachen uit, 
hetgeen mij bijna een draai om de oren op-
leverde.

Weer enkele weken later, nog steeds in het 
voorjaar van 1989 waren we als dagelijks be-
stuur van de Regio IJssel-Vecht uitgenodigd in 
sporthal de Oosterholthoeve in IJsselmuiden: 
burgemeester Van Voorden was benoemd tot 
burgemeester van Rijssen. Nu kennen we in 
Zwartewaterland Van Voorden ook erg goed; 
hij is waarnemend burgemeester in Genemui-
den en later in Hasselt geweest. Kenmerkend 
voor Van Voorden was zijn bizarre taalgebruik. 
Een poosje terug, ik denk ergens in 2019 heeft 
hij daarmee de landelijke pers nog gehaald als 
voorzitter van de buitenlandcommissie van 
de SGP. De Volkskrant vond het hilarisch dat 
uitgerekend Van Voorden daar voorzitter van 
was terwijl van hem bekend was dat hij geen 
enkel woord “over de grens” sprak. Hoe dan 
ook, de afscheidsbijeenkomst was daar. (En-
gel)Bert van Voorden heette iedereen welkom, 
zelfs de delegatie van de Duitse partnerge-

meente. Daarvoor had hij een prachtige Duitse 
volzin op een papiertje staan. Daarna werd hij 
toegesproken, natuurlijk ook in het Duits. Aan-
sluitend bedankte hij daarvoor, uiteraard ook 
in “zijn” Duits. Dat was een soort koeterwaals 
van “en baussen flaust de wiend” terwijl je dan 
alleen maar bedoelt te zeggen dat buiten de 
wind fluit. Er ging een ingehouden lachkramp 
door de sporthal want iedereen begreep dat 
hij uit fatsoen zijn lach moest bedwingen. 
Enkele meters voor mij staat Loopstra ook gri-
massen te trekken en ik sluip ongezien achter 
hem en fluister goed verstaanbaar in zijn oor: 
“what did he say?” Het leverde een lachsalvo 
van Gauke Loopstra op hetgeen het startpunt 
voor een gulle lach van alle aanwezigen vorm-
de. Overigens leverde mij ook dit weer bijna 
een oorvijg op.

Tot slot, terug naar “vandaag”, toch nog 
een enkel woord over de verkiezingen. In 
Zwartewaterland zijn wel 491 stemmen uit-
gebracht op onze PvdA. Van die 491 stem-
men zijn er 105 per brief uitgebracht, door 
70-plussers dus. Dat is ruim 21%. Uit lande-
lijke cijfers blijkt dat 41% van de 70-plus-
sers per brief gestemd heeft. Dus 59% 
heeft het stemlokaal bezocht of wellicht 
niet gestemd, maar daar gaan we even 
niet van uit. Dat betekent omgerekend dat 
ruim 50% van de stemmen die in Zwarte-
waterland op de PvdA zijn uitgebracht van 
70-plussers komen.
Hoe zo: de ouderenpartij is weggevaagd. 
De PvdA is de ouderenpartij avant la lettre 
geworden en zit met wel 9 zetels in de Ka-
mer. Zo groot is de ouderenbeweging nog 
nimmer geweest.

Uw scribent die over precies drie maanden 
ook behoort tot de categorie “mogelijkheid 
tot stemmen per brief”.

Genemuiden, 28-03-2021

Tiem van Dalfsen



BELANGRIJKE ADRESSEN

Afdelingsbestuur
Voorzitter Vacature
Secretaris Greet Generaal, Groot Lageland 45, 8064 AM Zwartsluis  06-13100573
Penningm. Pascal Arnold, Gedempte Heve 17, 8281 AV Genemuiden 06-43018896
Leden Vacature

Gemeenteraadsfractie
Fractievz Astrid Dijkstra, Brouwersgracht 8, 8061 GM Hasselt 06-42335924
Raadslid Klaas Eenkhoorn, Erfgenamenwegje 1, 8061 AC Hasselt 06-54328373

Wethouder Harrie Rietman, Achterweg 32, 8281 AT Genemuiden 06-28545172

Ombudsteam PvdA Zwartewaterland
Klaas Eenkhoorn, Erfgenamenwegje 1 8061 AC Hasselt  06-54328373
Frans Koffrie   038-4773200
Ombudsteampvdazwartewaterland@gmail.com

Vuistje
Redactie Vacature
Verspreiding Klaas Eenkhoorn, Erfgenamenwegje 1 8061 AC Hasselt 06-54328373

Opmaak Drukkerij Kuiper - Zwartsluis

Bankrekeningnummer
PvdA afd. Zwartewaterland NL84RABO0151534659

Website, sociale media, mailadres
Website  zwartewaterland.pvda.nl
Twitter  @PvdAZwartewater
Facebook  PvdAZwartewaterland
Centraal mailadres zwartewaterland.pvda@gmail.com


